

Køng- Lundby og Omegn Lokalforum

Referat af bestyrelsesmøde 28. august 2025 kl. 19:00 Svinø forsamlingshus.

Ad. 1. Kommunen ønsker hjælp og forslag til brevafstemning.

Pernille Jepsen Vordingborg kommune deltog under punktet.

Med henblik på at fremme valgdeltagelsen, primært de unge, ved det kommende kommunevalg ønsker Vordingborg kommune dialog med Lokalforum for mulighed for at opstille et brevstemmested.

Siden 2013 har der til kommunevalg generelt været en dalende valgdeltagelse fra ca. 75% til i 2021 60 %.

Kommunens hensigt er at der kan stemmes 1 måske 2 eftermiddage

Vi enedes om, at en god lokation for stemmested kunne være REMA1000, Pernille tager kontakt hertil.

Endvidere pegede vi på mulighed for at reklamere via:

- Infoskærm
- Facebooksider
- Artikel i Sydsjællands Tidende

Vi bør overveje om Lokalforum skal arrangere aktiviteter på denne dag, såvel som på selve valgdagen.

Steen vil blive kontaktet af Pernille for det videre forløb.

Ad. 2. Meddelelser fra formanden.

a) Status Områdefornyelse:

Møde i arbejdsgruppen, - Steen henviste til tidligere fremsendte referat, som ligeledes er fremsendt til Laurits, som endnu ikke er vendt tilbage.

b) 3 parts:

Vi er lidt usikre Lokalforums rolle heri, - Anders holder sig orienteret og vender tilbage til Lokalforum.

c) Folkemøde Møn.

Det blev igen vendt om nogen i bestyrelsen havde interesse/mulighed for fremtidig deltagelse. Erfaringerne fra tidligere deltagelse er ikke specielt gode bl.a. fordi Lokalfora ikke havde en synlig/hensigtsmæssig placering.

Besluttede derfor at drøfte med de øvrige Lokalfora og såfremt der er interesse i deltagelse, rette en samlet henvendelse til Vordingborg kommune ift.

placering/synlighed mm. på Folkemødet.

- d) Byfilm:
Steen er blevet kontaktet om interesse i en ny byfilm. Lokalforum takker nej, - måske om 3 år kan det have interesse.

Ad.3 Økonomi.

Orla orienterede om at der p.t. henstår 12.640 kr. på kontoen.

Endvidere fremlagde Orla et bilag vedr. beholdning af øl og vand samt forslag til fremtidig fortæring på møder m.v.

Vi enedes om følgende

- Bestyrelsesmøder: Kaffe/the, kage øl og vand (Indkøbes af arrangørerne og afleverer bon til Orla).
- Borgermøder: Kaffe/the, kage og flaskevand.
- Grupper m.v. nedsat under Lokalforum: Kaffe/the, kage, flaskevand (Indkøbes af arrangørerne og afleverer bon til Orla).

Ad. 4. Hjemmeside.

Intet at refererer.

Ad. 5. Vælgermøde den 9. oktober 2025 kl. 18:30 – 21:30 Skoletorvet.

- a) Sende oplæg til politikerne:
1. Det gode børne- og ungeliv (Regitze udarbejder oplæg)
 2. Trafiksikkerhed/tryghed (Meiken udarbejder oplæg, med inspiration fra Regitze)
Oplægget udarbejdes snarest og rundsendes til bestyrelsen.
 3. VE anlæg/fjernvarme (Steen udarbejder oplæg)
Steen havde til mødet fremsendt oplæg, som tilrettes efter inspiration fra bestyrelsesmedlemmer.
- b) Opstilling/oprydning:
- Bestyrelsen møder kl. 17:30.
 - Bordopstilling ca. 50 personer
- c) Forplejning: Flaskevand
- d) Ordstyrer: Steen med Anders som bisidder.
- e) Mødeform:
- Kandidaterne får hver:
- 1 ½ min. til præsentation.
 - 2 min. til hvert fokuspunkt.
 - Debat efter hvert fokuspunkt.
- f) Der udarbejdes ikke referat.
- g) Evt:
- Der udarbejdes PR hhv.
- Artikel i Sydsjællands Tidende (Vibeke),
 - Facebooksider (Frank),
 - Annonce i Sydsjællands Tidende 2.000 kr. (Frank)
 - Kalenderen i Sydsjællands Tidende 100 kr. (Frank)

Ad 6. VE- arbejdsgruppe.
Intet nyt at referere.

Jungshoved Lokalforum afholder borgermøde vedr. Energifællesskaber den 8. september 2025. Thomas og Orla deltager og orientere på næste bestyrelsesmøde.

Ad.7. Nedsættelse af arbejdsgruppe Lokalforankring.

Frank havde fremsendt liste på de personer der ønsker at indgå i arbejdsgruppen. Arbejdsgruppens opgave bliver at udarbejde organisering samt vedtægter for den endelige arbejdsgruppe/forening.

Bestyrelsen havde en længere drøftelse om hvorvidt Lokalforum skal have sæde i en kommende arbejdsgruppe/forening og om den skal etableres som en arbejdsgruppe under Lokalforum.

Et flertal i bestyrelsen blev enige om, at Lokalforum kan stille med 2 observatører med taleret, således at vi kan formidle aktiviteter i Lokalforums regi videre til arbejdsgruppen/foreningen, for således at sikre at der ikke arbejdes mod vores interesser/initiativer.

Vibeke og Søren Meinertz udarbejder forslag til vedtægter samt dagsorden og mødedato til 1. møde i arbejdsgruppen (rundsendes til kommentering i Lokalforums bestyrelse).

Ad. 8. NABOGO

Orla udleverede bilag med fakta om bus 668.
Det er uvist hvor mange der benytter bussen.

Ad. 9. Nyt fra fagudvalg/ansvarsområde

Intet at referere.

Ad.10. Sogne runde.

Køng: Meiken kunne fortælle at der har været foretaget trafiktælling/hastighedsmåling i relation til de 2 opsatte vejbumpe.

Hun har dog forelagt Leif Kronblad sin undren over at Vordingborg kommune alene ønsker målinger foretaget fra Bellisvej og sydover af Bankevejen. Blev enig med Leif Kronblad om, at der på et senere tidspunkt bør tælles på hele Bankevejen.

Ad. 11. Møder 2025

- 02. oktober kl. 19:00 Bestyrelsesmøde Lundby
- 09. oktober kl.18:30 – 21:30 Vælgermøde Skoletorvet (Bestyrelsen giver møde kl. 17:30)
- 19. november kl. 19:00 Bestyrelsesmøde Sværdborg
- 04. december kl. 18:00 Bestyrelsesmøde inkl. Julefrokost Udby

Referent
Meiken Søndergaard